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Mujanovi}: Izuzetna karijera duga 26 godina

Nakon {to je osvojila sve {to
se mo`e osvojiti u jednom sportu,
najbolja bh. ko{arka{ica svih vre-
mena, Razija Mujanovi}, dobila
je jo{ jedno prizanje na zalasku
karijere - titulu sportske li~nosti
2007. godine u izboru “Dnevnog
avaza” i “Avazovog sporta”.

Tokom 26 godina izuzetne
karijere Raza je ~etiri puta bila
klupska prvakinja Evrope, a u
isto toliko navrata birana je i za
najbolju igra~icu kontinenta.
Bila je i 15 puta dr`avna prvaki-
nja te igrala u `enskoj verziji
ameri~ke NBA lige. S repreze-
ntacijom SFRJ uzela je olimpi-

jsko, svjetsko i evropsko srebro,
a sa BiH je 1993. godine bila zla-
tna na Mediteranskim igrama. 

U svojoj ~etrdesetoj godini i
posljednjoj aktivnoj sezoni vra-
tila se u reprezentaciju BiH.

Ro|ena je 15. aprila 1967. u
Ratkovi}ima kod Br~kog. Karije-
ru je po~ela u tuzlanskom Jedi-
nstvu, koje je 1989. vodila do na-
jve}eg uspjeha `enske ko{arke u
BiH, titule klupskog prvaka Evr-
ope. Nakon jo{ 15 klubova ~ije je
dresove nosila, uklju~uju}i i ame-
ri~ki Detroit, karijeru }e za-
klju~iti u {panskom Vigu, za koji
}e igrati do kraja sezone. M. S.

Li~nost dana Razija Mujanovi}, ko{arka{ica

Veliko priznanje 
na zalasku karijere

Osvojila titulu sportske li~nosti 2007. godine u
izboru “Dnevnog avaza” i “Sporta”

INTERVJU  Kurt Basiner, analiti~ar DPC-a

Dejtonska BiH ne
mo`e funkcionirati

Dejton je danas proizveo nacionaliste gore od onih koji su prije 15 godina
bili na vlasti � Dodik ne mora raditi ni{ta kako bi ostvario svoj plan podjele

Razgovarao: 
Sead NUMANOVI] 

- Ako Evropska unija i SAD
ubrzo ne promijene svoj pristup
BiH i ne suo~e se s pravim proble-
mima ove dr`ave, ona bi se mogla
na}i pred raspadom. Naravno,
ni{ta se ne de{ava preko no}i, ali
se bojim da bi, ako se ovako nasta-
vi, svijest o tome da ova dr`ava ne
postoji do zapadnih umova mogla
do}i prekasno - upozorava Kurt
Basiner (Bassauner), autor izvj-
e{taja nevladine ameri~ke agenci-
je Democratization Policy Cou-
ncil (DPC) o stanju u BiH. 

On isti~e da je klju~na fali-
nka BiH - Dejtonski sporazum
te da on mora biti promijenjen. 

Primjer Dodika
- Taj akt ne samo da je o~uvao

nacionaliste na vlasti nego je pr-
oizveo nove, mo`da i gore od
prethodnih. Primjer
Milorada Dodika,
aktuelnog premije-
ra Republike Sr-
pske, najo~itiji je.
On je bio nova fa-
ca, politi~ar za ko-
jeg se sve donedavno
vjerovalo da predsta-
vlja novi put BiH, ali
je on odlu~io krenuti
oprobanim putem na-
cionalizma, gurati pro-
jekt secesije i jedini je u
ovoj zemlji koji

ima strategiju - ka`e Besiner. 
� [ta me|unarodna zajednica,
prema Vama, treba uraditi?

- Umjesto da se povla~i, ona
se mora dodatno anga`irati u
BiH. Premijer Slovenije Janez
Jan{a je u pravu - BiH jeste na-
jve}i problem na Balkanu i ona
mora imati poseban tretman. Ne
mislim da }e potpisivanje Spora-
zuma o stabilizaciji i pridru`iva-
nju (SAA) i{ta rije{iti u ovoj ze-
mlji, ma koliko neki me|unaro-
dni zvani~nici vjerovali u to. Je-
dino {to istinski donosi promje-

ne jesu jasne odrednice EU i
SAD {ta se to u BiH mora mije-
njati kako bi ona postala samoo-
dr`iva demokratska dr`ava. 

Ustav se mora mijenjati, mora
se precizno definirati vitalni naci-
onalni interes i lokalne zajednice
moraju dobiti maksimum mo-
gu}ih ovlasti. Dr`ava, istovreme-
no, mora biti funkcionalna sa svo-
jim ovlastima koje }e svi prihvati-
ti. EU ne mo`e na BiH gledati kao
na bilo koju drugu tranzicijsku ze-
mlju. Bojim se da je u tome i na-
jve}a gre{ka Brisela. Ne razumi-
jem za{to se Evropljani nastoje po-
vu}i odavde. Pa, BiH je u EU, i pri-
je ili kasnije postat }e ~lan Unije. 
� A Amerikanci?

- Oni se moraju uklju~iti.
Ostalo je dijelova Dejtona koji ni-
su provedeni i to se mora zavr{iti.
^ini mi se da u Va{ingtonu po~in-
ju shvatati da bi neuspjeh u BiH

bio jako lo{a poruka i za SAD.
Oni razmi{ljaju kako da

se vrate i {ta da urade. U
tom projektu posebno
ra~unam na Kongres,
koji uvi|a da stvari u
BiH nisu takve kako
izgledaju iz va{ingto-
nske vizure. Jasno je
da u BiH imamo
la`nu stabilnost. 

� Postavljate zahtjev

za promjene Ustava. To je dugo-
trajan proces.

- Da. Radi se o nekoliko godina
rada punog isku{enja i kompromi-
sa. Ali, {ta je alternativa? Da se pr-
etvaramo da sve ide dobro i zatvar-
mo o~i pred trendom koji de facto
vodi u nestanak ove zemlje? Sigur-
an sam da premijer Dodik ra~una i
na to. On je u najboljoj poziciji.
Uzeo je najja~u funkciju, RS ve}
funkcionira kao dr`ava koja bloki-
ra sve {to joj ne odgovara, ̀ ali se na
nefunkcionalnost dr`ave koju si-
stemski opstruira... On ra~una na

vrijeme. Vjeruje da bi Evropljani
mogli re}i - dosta vi{e, ova zemlja
ne funkcionira, ljudi tamo ne ̀ ele
`ivjeti zajedno, pa “hajdemo pri-
hvatiti realnost”...

Nema strategije
� Time bi se dobila muslima-
nska dr`avica u srcu Evrope...

- Ne mislim da iko u Briselu
razmi{lja tako daleko. Kad god ra-
zgovarate s bilo kojim zapadnim
zvani~nikom, svi rezolutno odbi-
jaju i pomisao o podjeli BiH. To je
dobro, ali iza toga nema nikakve
strategije ili akcije koja bi pitanje
podjele u~inila nemogu}im. 
� Za{to nema akcije?

- Dejtonska BiH ure|ena je
tako da prosto ne mo`e fu-

nkcionirati. I nema ni-
kakve akcije da se to

promijeni. [tavi{e!
Kada su 2005. godi-
ne Francuzi i Ho-
lan|ani odbili evro-
pski ustav, na Balka-

nu se pri~alo da }ete
cijenu platiti upravo vi.

Sada se de{ava da Evropa daje
sve {to joj padne na pamet samo
da ovdje bude mir. Vojislav
Ko{tunica prvi je to shvatio. Do-
bio je Partnerstvo za mir i SAA a
da ni{ta nije uradio. Time je po-
stavio parametre - {to si gori, vi{e
dobije{ od Evrope. To se mora pr-
omijeniti ina~e }e stvari i}i u jo{
gorem smjeru. 
� Posebno brine pasivnost
SAD. Kako to promijeniti?

- SAD su, kao i druge zemlje,
mnogo ulo`ile u BiH. Oni sma-
traju da je ovo primjer uspjeha
me|unarodne zajednice. Ta
ocjena sada je pod upitnikom i
ako se i{ta ho}e mijenjati, onda
treba o~ekivati da reagira aktue-
lna ameri~ka administracija.
No, kao i 1993. godine, prave pr-
omjene i nalozi politici nisu do-
lazili iz Bijele ku}e, koliko je to
radio Kongres. Nadam se da }e
u tom tijelu poslanici shvatiti
{ta se de{ava i reagirati. 

Polaganjem vijenaca na Ma-
ti}a brdu na Rotimlji kod Stoca
ju~er je obilje`ena ~etvrta go-
di{njica pogibije makedonskog
predsjednika Borisa Trajkovskog. 

Tada je stradalo i njegovih {est
saradnika te dva ~lana posade
aviona kojim su krenuli na inve-
sticijsku konferenciju u Mostaru.
Vijence su polo`ila izaslanstva
Makedonije, Predsjedni{tva, Par-
lamenta i Vije}a ministara BiH te
Mostara i Stoca. 

Ilija Filipovi}, zamjenik pre-
dsjedavaju}eg Doma naroda
BiH, kazao je da je Trajkovski
u`ivao nepodijeljene simpatije u
isto~noj Evropi, a na poseban
na~in njegovao dobre odnose sa
BiH i susjedima.

- Trajkovski je vodio Makedo-
niju u te{kim, kriti~nim trenucima
i usmjeravao je ka njenom histori-
jskom cilju, integraciji u euroatla-

ntskim strukturama - naglasio je
Blagoje Za{ov, potpredsjednik ma-
kedonskog parlamenta. M. Sm.

Rotimlja: Polo`eni vijenci na 
spomen-obilje`je (Foto: M. [kobi})

Godi{njica pogibije predsjednika Makedonije 

Sje}anje na Borisa Trajkovskog

Spec
�SARAJEVO - Prezentacija dokumenta “Vojno-obavje{taj-

na doktrina Oru`anih snaga BiH” odr`ana je ju~er u Sarajevu,
prenosi Fena. 

Kako je rekao u svom izlaganju na~elnik Zajedni~kog {taba
OSBiH generalpukovnik Sifet Pod`i}, dokument jasno trasira
put OSBiH ka euroatlantskim integracijama, PfP-u i NATO-u.

- Ve} sada se ~uju glasovi
Bo{njaka i Hrvata koji ka`u da
im je dosta ucjena iz RS, koji
zagovaraju podjelu, ubrzani
ulazak federalnog dijela BiH u
EU i NATO i onda osveta Srbi-

ma. Ne znam koliko je taj glas
utemeljen u stanovni{tvu, ali je
takvo razmi{ljanje opasno i ja-
ko {tetno. Cijeloj BiH mjesto je
u Evropi i pri~e o ulasku i osve-
ti nisu osnovane niti pametne.

Zabrinjavaju}i glasovi Bo{njaka i Hrvata

- Zapad mora jasno re}i -
“ne idemo odavde dok ne po-
stanete ~lanom EU i NATO-a”.
Kada BiH u|e u te dvije orga-
nizacije, problemi }e biti mno-
go, mnogo manji. Toga moraju
biti svjesni i u Briselu i
Va{ingtonu, ali mnogo vi{e
ovdje. Ona “{utljiva ve}ina” o
kojoj je pro{le godine UNDP
toliko govorio, mora dobiti pri-
liku da ka`e {ta ho}e i {ta misli i
kako to da postane obavezuju}e
{tivo va{ih politi~ara. Oni su u
idealnoj situaciji. Siju strah, ba-
ve se svojim poslovima i - pra-
kti~no - ne odgovaraju nikome.

l̂anstvo u 
EU i NATO-u

Basiner: Zapad 
se mora uozbiljiti
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